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Protokół nr 32/2021 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytego w dniu 22 grudnia 2021 r. w godz. od 8:30 do 9:10 w sali 146 

w Urzędzie Miejskim Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 oraz za pomocą środków 

porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: 

1. Kamil Klimek - Przewodniczący Komisji  

2. Zbigniew Roman De-Mezer  

3. Krystyna Gwiazdowska  

4. Mariola Brygida Karpińska – on-line 

5. Jacek Roszkowski – on-line 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Łukasz Kurzyna Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

2. Mariusz Klimczyk – Sekretarz Miasta 

3. Ewa Harasim – Naczelnik Wydz. Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej  

4. Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydz. Architektury i Gospodarki Przestrzennej 

5. Justyna Wołągiewicz – Kierownik Ref. Urbanistyki  

6. Bogusław Nieszczerzewski – Radca Prawny 

        
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

  

Posiedzeniu przewodniczył Kamil Klimek, który powitał zebranych i przeprosił za opóźnienie 

w dostarczeniu materiałów.  Następnie przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany 

wraz z materiałami komisyjnymi.  

 

Członkowie Komisji wyrazili zgodę na powyższe, nie zgłosili też innych wniosków do 

porządku obrad. 

 

Porządek został przyjęty w brzmieniu: 

1. Przyjęcie protokołu nr 31/2021 posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 06 grudnia 2021 r.  

2. Rozpatrzenie petycji korporacji taksówkarskich w sprawie określenia stref cen i cen 

maksymalnych obowiązujących przy przewozie osób i ładunków taksówkami na terenie 

Miasta Suwałki. 

3. Rozpatrzenie skargi Andrzeja Sz. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk. 

4. Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Suwałkach za okres kadencji 2018-2021 rok.  

5. Wolne wnioski. 
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Komisja przystąpiła do głosowania porządku obrad. 

Głosowanie za przyjęciem porządku obrad: 

za  - 5 radnych  

przeciw  - 0 

wstrzymał się - 0  

 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 31/2021 posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 06 grudnia 2021 r.  

 

Kamil Klimek zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Rozpatrzenie petycji korporacji taksówkarskich w sprawie określenia stref cen i cen 

maksymalnych obowiązujących przy przewozie osób i ładunków taksówkami na terenie 

Miasta Suwałki. 

– Projekt Uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

– Opinia prawna nr 157/2021 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Radny J. Roszkowski zapytał Radcę prawnego dlaczego w innych miastach nie są ustalane 

ceny maksymalne? W opinii prawnej natomiast jest zapis, że taki wymóg leży po stronie Rady 

Gminy. Rada Gminy ma obowiązek określenia stref cen. Czy w innych miastach panuje inne 

prawo, czy bezprawie? Radca Prawny B. Nieszczerzewski odpowiedział, że w ww. kwestii 

zostały przez kancelarię sporządzone dwie opinie prawne. Pierwsza w kwestii procedury, jako 

sprawa podlegająca rozstrzygnięcia jako petycji, natomiast druga opinia została sporządzona 

w zakresie ustawy o transporcie drogowym i regulacji wynikających z art. 11b i 11c ustawy 

(Opinia prawna Nr 157/2021). Przepis art. 11b mówi, że rada Gminy może ustalać ceny za 

przewozy taksówkami na terenie gminy i rada nie musi się tym tematem zajmować, ale jeśli się 

zajmie to musi określić dwie kwestie: strefy taryfowe i zarówno ceny i stawki maksymalne.  

Przewodniczący Komisji K. Klimek podsumował wypowiedzi i zarekomendował członkom 

Komisji aby uwzględnić petycję korporacji taksówkarskich. 

Prezydent Ł. Kurzyna zwrócił uwagę na to, że uchylenie uchwały pociągnie za sobą uchylenie 

rozwiązań w zakresie stref taryfowych. Czyli to korporacje w dowolny sposób będą wskazywały 

granice stref taryfowych. Co może spowodować, że granice tych stref znacząco zostaną 

przesunięte do centrum miasta. Zaproponował aby radni w szerszym gronie przedyskutowali 

ww. kwestię.  

Radca prawny B. Nieszczerzewski nadmienił, że ww. petycja dotyczyła uchylenia stawek 

maksymalnych. Uchwała nie może zostać z samymi strefami. W uchwale muszą znaleźć się dwa 

elementy łącznie strefy cen i stawki maksymalne.  
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Komisja przystąpiła do głosowania za uwzględnieniem petycji.  

Głosowanie za uwzględnieniem petycji: 

za  - 5 radnych  

przeciw  - 0 

wstrzymał się - 0  

 

Komisja przystąpiła do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie projektu uchwały: 

za  - 5 radnych  

przeciw  - 0 

wstrzymał się - 0  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała petycję korporacji taksówkarskich w sprawie 

określenia stref cen i cen maksymalnych obowiązujących przy przewozie osób i ładunków 

taksówkami na terenie Miasta Suwałki. 

 

Ad pkt. 3 

Rozpatrzenie skargi Andrzeja Sz. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk. 

– Skarga stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

– Upoważnienie nr 13/32/2021 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

– Pismo do Prezydenta Miasta Suwałk stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

– Pismo Prezydenta Miasta Suwałk stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

– Opinia prawna nr 164/2021 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji K. Klimek przedstawił skargę dotyczącą działalności Prezydenta 

Miasta Suwałk, jako podmiotu odpowiedzialnego za prowadzenie, aktualizację i udostępnianie 

zbioru danych przestrzennych w ramach infrastruktury informacji przestrzennej.  

Poinformował, że do zbadania skargi został powołany dwuosobowy zespół radna  

K. Gwiazdowska i radny J. Roszkowski. Skierowane zostało pismo przez Przewodniczącego 

Rady do P. Prezydenta o zajęcie stanowiska w tej kwestii.   

Radny J. Roszkowski poinformował, że trwają prace dotyczące zbadania skargi. 

 Naczelnik M. Włoskowska poinformowała, że nie jest to skarga na ustalenia planu, tylko 

dotyczy na sposób publikacji załącznika gml do uchwały. Stwierdziła, że uchwała jest 

bezzasadna ponieważ skarżący zarzuca, że nie może ww. plików znaleźć na stronie Urzędu 

Miejskiego w Suwałkach. Dotyczy to uchwał intencyjnych oraz uchwały uchwalającej plan. 

Poinformowała, że ww. plików gml nie publikuje się jako plików roboczych do uchwał 

intencyjnych, na tym etapie nie ma takiego obowiązku publikacji. Taki obowiązek rodzi się  

w momencie uchwalenia planu, dopiero wtedy gdy ten plan wchodzi w życie.  

Kierownik J. Wołągiewicz skarga dot. pojęcia powszechnego udostępnienia danych 

przestrzennych za pomocą środków komunikacji elektronicznej z Ustawy z 2010 roku. 

Poinformowała jakie działania do tej pory zostały poczynione, zostały one przedstawione i  

wyjaśnione w załączonym piśmie z dnia 16 grudnia 2021 r. Prezydenta Miasta do 

Przewodniczącego Rady Miejskiej. Dodała, że pliki gml, które są objęte obowiązkiem 

powszechnego udostępnienia danych i zostały uchwalone zostały uzupełnione na stronie BIPu 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach.   
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Radna K. Gwiazdowska kiedy zostały uzupełnione ww. pliki na stronie BIP Urzędu Miejskiego 

w Suwałkach? J. Wołągiewicz zostały uzupełnione po tym, jak wpłynęła skarga. Plik, o którym 

mowa działa na stronie Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku i można go pobrać. Wydział 

Architektury posiada wytworzone ww. pliki i w każdej chwili może je udostępnić osobom 

zainteresowanym. M. Włoskowska dodała, że uzupełnienie ww. plików jest określone ustawą do 

kiedy należy to zrobić.   

B. Nieszczerzewski poinformował, że dotyczy to uchwał opublikowanych już w Dzienniku 

Urzędowym Wojewody Podlaskiego, a nie na etapie projektowym jako pliki robocze nie 

powinny być udostępniane.  

Prezydent Ł. Kurzyna podsumował dotychczasowe wypowiedzi i stwierdził, że istotą skargi 

 i odpowiedzi na nią jest to, co jest dokumentem, który powinien być publikowany, a co jest 

dokumentem roboczym, który nie podlega publikacji. Z opinii prawnej i wyroków Sądów w tym 

zakresie, które mówią, że dokumenty robocze, które powstają w pracowni Urbanistycznej 

podczas opracowywania planu miejscowego są dokumentami, które nie stanowią dokumentów 

w rozumieniu Ustawy o dostępie do informacji publicznej i nie podlegają upublicznieniu dopóki  

nie zostanie wypracowana wersja dokumentu, która jest podpisywana. W ww. skardze skarżący  

zarzuca, że przy uchwałach intencyjnych nie zostały zamieszczone pliki gml., które nie są jej 

dokumentem, ponieważ one nie podlegają zgodnie z prawem podpisywaniu. Taki plik jest 

podpisywany w momencie przyjęcia przez Radę Uchwały i jej publikacji.  

Przewodniczący K. Klimek podsumował dyskusję i poinformował, że Komisja wyda opinię po 

zapoznaniu się z protokołem z kontroli, którą przeprowadzi zespół kontrolny.   

 

Ad pkt. 4 

 Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Suwałkach za okres kadencji 2018-2021 rok.  

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

  

Przewodniczący K. Klimek przedstawił i podsumował sprawozdanie z działalności Komisji za 

okres kadencji od 2018 do 2021 roku.  

 

Ad pkt. 5 

Wolne wnioski. 

Przewodniczący Kamil Klimek zakończył posiedzenie Komisji. 

Na tym protokół zakończono.   

  Przewodniczący                        

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

     Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

        Kamil Klimek                                              

 
Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 

  Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


